

# 2023香港環境卓越大獎

HONG KONG AWARDS FOR ENVIRONMENTAL EXCELLENCE

## 學校界別 SCHOOLS SECTOR



### 簡介 INTRODUCTION

「香港環境卓越大獎」為年度性質獎項，由環境運動委員會（環運會）聯同環境及生態局及九個機構合辦，是本港極具代表性及公信力的環保獎項。計劃設學校界別，旨在肯定學校在環境管理及教育方面的努力；鼓勵學校採用「全校參與模式」，將環保元素融入學校課程和長遠發展計劃中，並持續改善環保措施和成效；在學界營造環保的氛圍；及表揚在環保方面表現卓越的學校。

Organised by the Environmental Campaign Committee (ECC), together with the Environment and Ecology Bureau and nine other organisations, the “Hong Kong Awards for Environmental Excellence (HKAEE)” is an annual award and one of the most reputable and credible environmental awards in Hong Kong. The scheme includes Schools Sector, which aims at recognising efforts put in by schools on environmental management and education; encouraging schools’ continuous improvement in environmental action and performance by integrating environmental elements into school curriculum and long-term development through a “Whole-school Approach”; creating an overall environmentally friendly ambience within the schools sector; and recognising schools with excellent environmental performance.

### 遴選過程 ASSESSMENT PROCESS

由初賽遴選階段的問卷評估、詳細評審階段的實地視察，到最終評審的成果匯報，主辦單位均對參賽學校的環保表現進行了全面而嚴謹的評核，包括審視參賽學校在環保領導、環保計劃與表現及夥伴協力合作等方面的表現和成果，務求選出實至名歸的得獎者。最終評審委員會由環運會教育工作小組召集人、學界、政府部門及專業團體代表組成。

The Organisers conducted thorough assessments on participating schools’ environmental performance beginning with the Initial Assessment Stage with the questionnaires, followed by the on-site inspections during the Detailed Assessment stage, and lastly the presentations at Final Adjudication. To select deserving winners of the award scheme, participating schools’ environmental performance and achievements in the aspects of Green Leadership, Programme and Performance, as well as Partner Synergy were evaluated. The Final Adjudicating Panel comprised ECC Education Working Group Convenor, representatives from the school sector, government departments and professional bodies.



歡迎瀏覽「綠色學校天地」  
網站了解獎項詳情  
Learn More about the Award  
Scheme at the “Schools Go  
Green” Website

#### 主辦機構 Organisers



#### 資助 Funded by



#### 協辦機構 Co-organisers



# 2023香港環境卓越大獎(學校界別)

HONG KONG AWARDS FOR ENVIRONMENTAL EXCELLENCE (SCHOOLS SECTOR)

## 金獎

GOLD AWARD

## 學校 (幼兒學校)

SCHOOLS (PRE-SCHOOL)



保良局廖烈正幼稚園  
PLK Thomas Liu Lit Ching Kindergarten

保良局廖烈正幼稚園十分重視環境保育，多年來積極推動環保教育，並響應世界性環保活動，與家長攜手合作，共同培養幼兒低碳環保的生活態度。學校於2016-2020年先後獲得香港綠色學校獎(幼兒學校組)不同範疇的最傑出表現獎。此外，學校共4次獲得環境及自然保護基金資助的「齊惜福學校」金獎。

PLK Thomas Liu Lit Ching Kindergarten attached great importance to environmental conservation. Over the years, the school actively promoted environmental education and echoed global environmental activities. The school worked hand in hand with parents to jointly cultivate children's low-carbon and environmentally-friendly life attitude. From 2016 to 2020, the school won the Outstanding Award in different aspects under the Hong Kong Green School Award (Pre-school Category). Besides, the school has been awarded Gold for four times under the "Food for Good @ Campus" funded by the Environment and Conservation Fund.



透過主題故事及方案教學推行「大自然與生活探索學習」及「環保教育」，各班級均有特定的環保主題學習單元，包括幼班K1「親親大自然」、低班K2「源頭減廢」及高班K3「節能保育」，並以螺旋式編排相關的級本環保活動，如種豆、裸買、自製玩具等，亦帶領學生走出校園，參觀社區廚房及濕地公園等，將環保扣連生活及讓幼兒親身接觸大自然，為他們創造豐富的環保學習體驗。

Promoted "Exploratory Learning in Nature and Living" and "Education on Environmental Protection" through themed stories and project-based teaching. Each grade was assigned a specific environment-themed learning unit, including "Getting Close to Nature" for K1, "Waste Reduction at Source" for K2 and "Energy Saving and Conservation" for K3. Spiral approach was adopted to organise relevant environmental activities for each grade, such as bean planting, naked shopping and DIY toy making. Students were also brought out of the classroom to engage in outdoor activities such as visits to the Community Kitchen and Wetland Park to connect environmental protection with daily life, allowing kindergarteners to get in touch with nature and enriching their environmental learning experience.

由環保小組制定全年的學校環保項目計劃，設立具體的目標及紀錄進程，並實行各類恆常化獎勵計劃，包括「節約用電大比拼」、「惜食好寶寶」、「減廢龍虎榜」等，以推動全校師生建立節約資源的習慣。學校亦委任學生成為「小園丁」及「環保大使」，每天輪流到園圃參與種植，並協助向大眾推廣環保訊息。

A year-round school environmental project plan with specific goals and progress records was formulated by the environmental protection team. Various regular reward schemes, including "Energy Saving Competition", "Be a Food Wise Kid" and "Waste Reduction Billboard", were implemented to motivate students and teachers school-wide to develop resource conservation habits. The school also appointed students as "Little Gardeners" and "Environmental Ambassadors", who took turns in looking after the plants in the garden and assisted in promoting environmental protection messages to the public.



積極與家長、其他學校及社區合作，凝聚綠色力量。家長義工擔任「環保大使」、「種植大使」及「飲食大使」，負責籌辦「校服有歸宿」回收活動、親子種植班、廚餘堆肥及樹葉曼陀螺親子工作坊等。除了與其他學校交流環保經驗，學校亦將傑出的親子環保花盆作品贈予區內的長者中心，並向長者教授種植萬壽菊的技巧和利用廢棄物制作花盆，共享綠色生活的樂趣。

Actively collaborated with parents, other schools and the community to harness green power. Parent volunteers served as "Environmental Ambassadors", "Planting Ambassadors", and "Food Ambassadors", and were responsible for organising the school uniform recycling activities, food waste composting, as well as parent-child planting classes and leaf mandala workshops. In addition to exchanging environmental experience with other schools, the school shared the joy of green living by donating outstanding parent-child eco-friendly potted plants to the elderly centers in the district, and teaching the elderly the techniques of growing Marigold and creating flower pots from waste materials.



# 2023香港環境卓越大獎(學校界別)

HONG KONG AWARDS FOR ENVIRONMENTAL EXCELLENCE (SCHOOLS SECTOR)



## 學校(幼兒學校)

SCHOOLS (PRE-SCHOOL)

### 銀獎

SILVER AWARD

保良局曾星如幼稚園  
PLK Chan Seng Yee Kindergarten

### 銀獎

SILVER AWARD

東華三院黃朱惠芬幼稚園  
TWGHs Wong Chu Wai Fun Kindergarten

### 優異獎

CERTIFICATE OF MERIT

香港中文大學校友會聯會張煊昌幼稚園  
CUHKFAA Thomas Cheung Kindergarten

新界婦孺福利會上水幼兒學校  
NTW & JWA Ltd Sheung Shui Nursery School

東華三院馬陳景霞幼稚園  
TWGHs Chan King Har Kindergarten

東華三院洪王家琪幼稚園  
TWGHs Hung Wong Kar Gee Kindergarten

東華三院香港華都獅子會幼稚園  
TWGHs Lions Club of Metropolitan  
Hong Kong Kindergarten

東華三院南九龍獅子會幼兒園  
TWGHs Lions Club of South Kowloon  
Nursery School

東華三院何藍瓊纓幼稚園  
TWGHs Lucina Laam Ho Kindergarten

東華三院呂馮鳳紀念幼稚園  
TWGHs Lui Fung Faung Memorial Kindergarten

東華三院譚錦球伉儷幼稚園  
TWGHs Mr. & Mrs. Tam Kam Kau Kindergarten

東華三院徐展堂幼稚園  
TWGHs Tsui Tsin Tong Kindergarten

東華三院黃士心幼稚園  
TWGHs Wong See Sum Kindergarten



# 2023香港環境卓越大獎(學校界別)

HONG KONG AWARDS FOR ENVIRONMENTAL EXCELLENCE (SCHOOLS SECTOR)

## 學校(幼兒學校)

SCHOOLS (PRE-SCHOOL)



## 協導員感謝狀

CERTIFICATE OF APPRECIATION FOR FACILITATORS

為協助學校了解「香港環境卓越大獎(學校界別)」，具參賽經驗的校長及教職員會獲委任為「協導員」，透過配對及指導，為有需要的參賽學校適當地就環境管理或環境教育提供義務的指導及建議，協助提升學校的環保表現。

下列「協導員」獲頒發感謝狀，以答謝他們於2023/24學年為參賽學校作出的貢獻及對「香港環境卓越大獎(學校界別)」的支持。

To assist participating schools to understand more about the “HKAEE (Schools Sector)”, principals, teachers and school staff with prior experience in joining the competition were appointed as “Facilitators”. Through matching and mentoring, facilitators shared experience and provided suitable advice on green management or environmental education to participating schools that required additional support, facilitating schools to enhance their environmental performance.

The following “Facilitators” are presented with a Certificate of Appreciation, in recognition of their contributions to participating schools and their support to the HKAEE (Schools Sector) in the 2023/24 school year.

**蘇桂誼**

**So Kwai Yee**

香港中文大學校友會聯會張煊昌幼稚園  
CUHKFAA Thomas Cheung Kindergarten

**林詠彤**

**Lam Wing Tung**

香港中文大學校友會聯會張煊昌幼稚園  
CUHKFAA Thomas Cheung Kindergarten

**王莉婷**

**Wong Lee Ting**

保良局譚華正夫人幼稚園  
PLK Mrs Tam Wah Ching Kindergarten

**張逸輝**

**Cheung Yat Fai**

東華三院南九龍獅子會幼兒園  
TWGHs Lions Club of South Kowloon Nursery School

**梁淑華**

**Leung Suk Wah**

東華三院力勤幼稚園  
TWGHs Nickon Kindergarten

**陳芷瑩**

**Chan Tsz Ying**

香港中文大學校友會聯會張煊昌幼稚園  
CUHKFAA Thomas Cheung Kindergarten

**何敏茵**

**Ho Mun Yan**

基督教樂道幼稚園  
Lock Tao Christian Kindergarten

**馮佩珊**

**Fung Pui Shan**

東華三院香港華都獅子會幼稚園  
TWGHs Lions Club of Metropolitan Hong Kong Kindergarten

**曾小梅**

**Tsang Siu Mui**

東華三院廖恩德紀念幼稚園  
TWGHs Liu Yan Tak Memorial Kindergarten

**李欣婷**

**Li Yan Ting**

東華三院黃朱惠芬幼稚園  
TWGHs Wong Chu Wai Fun Kindergarten

